
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 14. marts stillet følgende spørgsmål 

nr. 428 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 428:  

”Vil ministeren redegøre for sin holdning til anbefalingerne fra European Association 

for Palliative Care (EAPC) om, at der bør være mellem 80 og 100 hospicepladser pr. 

million indbyggere, set i lyset af at vi i Danmark har 255 hospicepladser svarende til 

ca. 46 pr. million indbyggere?” 

 

Svar: 

Jeg kan henvise til mit svar på spørgsmål 427, hvor det bl.a. fremgår, at kapaciteten 

på hospiceområdet ikke kan ses isoleret fra kapaciteten på de øvrige palliative tilbud. 

 

Derudover kan det tilføjes, at der er tale om et område i udvikling. Fra centralt hold 

er der afsat betydelige midler til at øge antallet af hospicepladser. Det betyder, at der 

på landsplan er etableret 40 nye pladser siden 2011 som følge af aftalen om Kræft-

plan III. Udover at hospicekapaciteten er øget, er antallet af palliative teams og enhe-

der på hospitalerne også øget væsentligt i de senere år ifølge Sundhedsstyrelsen. 
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